
 
PROTOKÓŁ   Nr   XLIII/2014 

z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu 
27  sierpnia  2014 r. 

==================================================== 
 
 

W  posiedzeniu  udział  wzięli  : 
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.    
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Sołtysi zgodnie z lista obecności.  
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2 
Zaproszeni goście zgodnie z listą 
                                                            Lista stanowi zał. Nr 3. 
 
Porządek posiedzenia : 
 
1.  Otwarcie  
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

  3.  Interpelacje radnych 
  4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5.  Informacja na temat przygotowania do nowego roku szkolnego. 
6.  Podjęcie uchwał w sprawach : 
      1/ o zmianie uchwały w sprawie podziału Gminy Wijewo na jednomandatowe okręgi  
          Wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 
      2/ ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego  
          w prowadzonym przez Gminę Wijewo przedszkolu publicznym, 
      3/ zmiany do  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014- 2027 
      4/ zmiany w budżecie gminy na 2014 r. 
7.  Zapytania i wolne wnioski. 
8.  Odpowiedzi i interpelacje i zapytania. 
9.  Zakończenie. 
 

 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom XLIII Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Wijewo Pan Stanisław 
Kasperski. Na wstępie powitał obecnych na sali członków rady, sołtysów oraz zaproszonych gości.  
Zapoznał zebranych z proponowanym porządkiem obrad. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 13 wobec czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada przebiegowi 
obrad i zawiera wszystkie tematy jakie były poruszone. Wobec powyższego zaproponował, aby 
protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. 
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag. 
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie. 
 
Ad. pkt. 3 
 
Radna Pani Joanna Miś – zgłosiła potrzebę naprawy jezdni i chodnika na ul. Lipowej przy posesji 
P. Piotra John. Uszkodzenia powstały w wyniku budowy kanalizacji. 
 
 



Radny Pan Stanisław Kasperski: 
1/ zgłaszałem wniosek o zebranie pobocza na ul. Kałek. Prace zostały wykonane, przy ich 
realizacji nie uzgodniono zakresu i sposobu wykonania z władzami gminy czy mieszkańcami ulicy. 
Proponowałem zebranie pobocza do chodnika na ul. Zachodniej, gdzie jest najgorszy odcinek aby 
poprawić bezpieczeństwo pieszych, zrobiono do zakrętu i tylko po jednej stronie. 
2/  Rada Sołecka do planu inwestycyjnego na 2014 rok zgłaszała budowę parkingu i remont dróg. 
Parking jest w trakcie realizacji, ale podtrzymujemy wnioski do realizacji w 2015 roku z 
uwzględnieniem w pierwszej kolejności ul. Młyńskiej. 

 

Ad. pkt. 4 
 
Sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym złożył Wójt Pan Ireneusz Zając poinformował, 
że:  
20.06 – wypełnialiśmy ankietę na temat odpadów. Dane z ankiety będą źródłem wiedzy na temat 
tworzenia programów i kierunków inwestowania Aglomeracji Leszczyńskiej, 
22.06 – odbył się w Wijewie przegląd Chórów, 
26.06 – KZGRL podsumował działalność za ostatni rok. Ocena wypadła poprawnie, sytuacja 
finansowa i organizacyjna jest stabilna. Ściągalność opłat jest na poziomie 80 %., 
27.06 – zakończyliśmy rok szkolny we wszystkich placówkach oświatowych, 
28.06 – odbyła się kolejna impreza cykliczna pod nazwą WIANKI. 
      - 20 dzieci z naszej gminy zakwalifikowanych przez pedagogów szkolnych oraz GKRPA 
pojechało na 10 dniowy wypoczynek w góry, 
30.06 – spotkałem się z kierownikiem Oddziału BS w Wijewie. Omówiliśmy sprawę 
oprocentowania wkładów oraz opłat z tytułu obsługi bankowej, 
02.07- spotkałem się z Wójtem gminy Bojadła Panem Grzegorzem Doszelem. Rozmawialiśmy na 
temat Lokalnej Grupy Rybackiej. Grupa jest zarejestrowana, posiada osobowość prawna i 
opracowuje projekty, 
03.07 – wspólnie ze strażakami uczestniczyliśmy w odpuście w Sanktuarium w Wieleniu, 
04.07 – swoje święto obchodzili wodniacy – pracownicy MZWIKW we Wschowie, 
06.07 – odbył się gminny Dzień Sportu, 
08.08 – mieszkaniec Zaborówcu zwrócił się z wnioskiem o dzierżawę byłego stawy p-poż, 
-  przyjąłem interwencje z ul. Lipowej w sprawie zalania posesji spowodowanej ulewą, podobna 
sytuacja była na Ostrowie gdzie zalana została plażą, 
09.07 - rozmawiałem z kierownikiem ZDP w Lesznie na temat bezpieczeństwa dzieci, omówiliśmy 
sprawę zbiórki pobocza na Kalku oraz na temat sygnalizacji świetlnej - mobilnej (sygnalizującej 
nadmierna szybkość) przy szkole i przedszkolu w Wijewie oraz na temat zatoczki autobusowej w 
Brennie. Jest to wskazane dla bezpieczeństwa dzieci z klas pierwszych. 
14.07 – dwie osoby zwróciły się o przydział mieszkania socjalnego, 
15.07 – odbyło się zebranie  Spółki Wodnej, 
19.07 – WIJEWIADA – w tym roku była imprezą jednodniowa, 
20.07- na terenie Brenna Ostrowa ślubowaniem zakończył się turnus szkoleniowy młodych 
strażaków, również terenu naszej gminy, 
23.07 – odbył się egzamin na nauczyciela mianowanego. Do egzaminu przystąpiły dwie 
nauczycielki ze szkoły podstawowej w Wijewie, 
 25.07 -  odbyły się obchody Święto Policji w Lesznie, 
26.07 – ENEA rozpoczęła procedurę budowy transformatora na terenie działek w Buchcie. 
Doprowadzenie prądu wpłynie na  podwyższenie wartości działek, 
30.07 – kolejne robocze spotkanie z ATA TECHNIK , 
31.07 – odbyło się  spotkanie w sprawie OFAL-u – Obszaru Funkcjonalnego Aglomeracji 
Leszczyńskiej dotyczące określenia kierunków działania obszaru i zasad funkcjonowania. 
01.08 – odbyły się zawody wędkarskie o puchar Wójta Gminy Wijewo.  
04.08 – odbyło się kolejne spotkanie w sprawie OFAL-u z udziałem osób działających społecznie, 
07.08 – odbyło się zebranie wiejskie w Wijewie na temat kanalizacji, omówiono zasady wykonania 
przyłączy i rozruchu oczyszczalni, 
11.08 – otrzymaliśmy badanie wody z jeziora na Ostrowie. Badania bakteriologiczne wypadły 
bardzo dobrze gorzej z przejrzystością wody. Ogólnie wyniki są dobre, 
12.08 – odbyło się comiesięczne spotkanie Wójtów i Burmistrzów. Gospodarzem był Wójt 
Krzemieniewa. 



17.08 – otrzymaliśmy potwierdzenie z UM z Poznania o przyznaniu środków na modernizacje 
świetlicy w Radomyślu, 
  -  odbyły się Dożynki w Zaborówcu i Potrzebowie, 
21.07 – wspólnie  z Skarbnik byliśmy w Poznaniu podpisać umowę na dofinansowanie świetlicy 
w Radomyślu, 
22.08 – odbył się przetarg na żwirownie na Holandrach. Zgłosiło się 7 chętnych. Ostatecznie  
żwirownie kupił P. Andrzej Umiński, 
   - odbyło się posiedzenie Komisji Stałych RG, 
23.08 – Dożynki Gminne. Organizatorem było sołectwo Brenno. Wójt podziękował za organizacje 
i oprawę artystyczną, 
25.08 – odbyła się narada robocza z dyrektorami szkół na temat przygotowania do nowego roku 
szkolnego, 
  - odbyła się kolejna narada w sprawie OFAL-u. W naradzie uczestniczyli Wójtowie 
i Burmistrzowie. Tematem spotkania było  umiejętne wykorzystanie  przez gminy programów 
realizowanych dla obszar. 
26.08 – odbyło się walne zebranie KZGRL gdzie dokonano zmian w statucie związku, 
Zapewniono, że stawki za śmieci nie wzrosną, a plastiki będą odbierane co 2 tygodnie, 
  - po raz kolejny spotkałem się z inspektorem nadzoru budowy kanalizacji, 
 
Przewodniczący RG podziękował za sprawozdanie. Zaproponował aby w dniu dzisiejszym nie 
jechać na oczyszczalnie a tylko  do szkoły a oczyszczalnie zobaczyć jak będzie już pracować we 
wrześniu, 
 
Ad. pkt. 5. 
 
Informacje na temat przygotowania do roku szkolnego przedstawili: 
1/ Pani Dorota Wolniczak – dyrektor samorządowego przedszkola w Wijewie. Poinformowała, że 
do przedszkola zapisało się 167 dzieci w tym : 

22 - 6 latków, 
64 – 5 latków 
48 – 4 latków 
32 -  3 latków  
 3 – 2,5 letnich 

27 6 latków z I półrocza rozpocznie naukę w klasie pierwszej. Rodzice trojga dzieci z II półrocza 
zdecydowało o uczęszczaniu dzieci do  klasy I.  Od września nauka w przedszkolu będzie 
pobierało 100 % 6 i 5 latków oraz 89 % 4 latków i 57 % 3 latków . Od I września będzie 
funkcjonowało 7 oddziałów. Jeden – 9 godzinny, 5 oddziałów 6 godzinnych i 1 oddział 
popołudniowy gdzie jest jeszcze 8 wolnych miejsc. Dowożenie będzie realizowane wobec dzieci 
objętych obowiązkiem nauki w przedszkolu. 
Kadra składa się z 8 etatów pedagogicznych oraz 4 niepełnych, 2 etaty administracyjne, 7 etatów 
obsługi. W roku szkolnym zaproponujemy dodatkowe zajęcia z gimnastyki korekcyjnej, logopedii , 
j. angielskiego i katecheza. Z wyżywienia będzie korzystało 170 dzieci. Grupa popołudniowa 
będzie korzystać tylko z herbaty a kanapki we własnym zakresie. 
Koszt wyżywienie nie uległ zmianie i wynosi 5 zł. na dzień. 
 
2/ Pani Dorota Wolniczak – Dyrektor Zespołu szkół im. Powstańców Wielkopolskich w Brennie. 
Szkoła jest przygotowana do nowego roku szkolnego. W wyniku rekrutacji do gimnazjum będzie 
uczęszczało 106 uczniów w klasie II i III jest łącznie 3 uczniów z orzeczeniami. Do Szkoły 
Zawodowej do klasy I przyjęliśmy 16 uczniów. Łącznie w szkole będzie 10 oddziałów. Zespół 
zatrudnia 25 nauczycieli w tym 2 przebywa na urlopach bezpłatnych.  
W okresie wakacyjnym przeprowadzono remont opierzenia . Nie wymieniono ze względu na brak 
środków finansowych wymiany okien w bibliotece. Przeprowadzono remont i urządzono 2 klasy z  
myślą o przyjęciu klas I. Wyremontowano posadzkę w sali gimnastycznej.  
W związku z przyjęciem klas I zostaliśmy pozbawieni parkingu. Proponowana budowa zatoczki 
w pewnym zakresie poprawiła by sytuacje i bezpieczeństwo dzieci wysiadających. Poinformowała, 
że  w tym roku szkolnym w szkole zostanie wprowadzony dziennik lekcyjny elektroniczny. 
 
3/ Pan Andrzej Siekierski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wijewie. 



W roku szkolnym 2014/2015 do szkoły uczęszczać będzie 301 uczniów w tym 145 dziewczynek 
i 146 chłopców z tego 148 osób dojeżdżających. Funkcjonować będzie 15 oddziałów. 
Kadra pedagogiczna liczy 28 nauczycieli w tym 24 osób na pełen etat.. 
W trakcie wakacji dokonaliśmy remont 2 klas w Brennie na potrzeby pierwszoklasistów.  Do klas I 
uczęszczać będzie 90 osób z tego 50 w Wijewie i 40 w Brennie. Do klas w Brennie zakupiono 
nowe ławki, krzesła i szafki. Planujemy jeszcze zakup telewizora oraz zorganizowanie placu 
zabaw. 
Szkoła w Wijewie ma nowe kaloryfery CO, remontu wymaga jednak elewacja budynku. 
 
Przewodniczący rady podziękował za złożone informacje. Pytania do tematu można zgłaszać 
w wolnych głosach.  
 
Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie przystąpiono do realizacji kolejnych punktów porządku obrad. 
 
 
Ad. pkt. 6.   
 
1/ projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Wijewo na  
    jednomandatowe okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 
Do treści projektu nie wniesiono uwag, 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/309/2014 w sprawie o zmianie uchwały w sprawie podziału 
Gminy Wijewo na jednomandatowe okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 4 
 
2/ projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania  
    przedszkolnego w prowadzonym przez Gminę Wijewo przedszkolu publicznym, 
Do treści projektu nie wniesiono uwag, 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/310/2014 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonym przez Gminę Wijewo przedszkolu 
publicznym, podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 5 
 
      3/ projekt uchwały w sprawie zmiany do  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014- 2027 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik poinformowała, że projekt uchwały zawiera zmiany dochodów i 
wydatków, dochody i wydatki majątkowe, przeznaczenie nadwyżki i sposób finansowania deficytu, 
przychody i rozchody budżetu, kwotę długu oraz sposób finansowania spłaty w zakresie 
wprowadzonych zmian w budżecie. 
Do treści projektu nie wniesiono uwag, 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/311/2014 w sprawie zmiany do  Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2014- 2027 podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 6 
 
      4/ projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2014 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – przedstawiła dokonane zmiany w budżecie  dotyczące: 
- wpływów z tytułu przekształceń majątkowych, 
- zmniejszenia dotacji w ramach  umowy o udzielenie pomocy w ramach działania 413, 
- realnienia planów poprzez zmniejszenie dochodów z podatku leśnego i od środków  
  transportowych , 
- zwiększenia opłat pozyskiwanych z Urzędu marszałkowskiego za korzystanie ze środowiska , 
-zwiększenia wydatków na realizacje projektu budowa oczyszczalni, 
- zakupu serwera wraz z oprogramowaniem, 
- zmniejszenia rezerwy ogólnej,  
- zwiększenia dotacji w ramach pokrycia kosztów kursów zawodowych, 
- przeniesienia środków  na wypłaty zasiłków w naturze ze świadczeń na dożywianie, 
Do treści projektu nie wniesiono uwag, 



Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XLIII/312/2014 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2014 r. 
podjęta została jednogłośnie. 
Uchwała stanowi zał. Nr 7 
 
Ad. pkt. 7 
 
Sołtys Pan Roman Ratajczak – zgłosił problemy z prądem w miejscowości Przylesie. Niskie 
napięcie nie pozwala normalnie pracować urządzeniom gospodarskim, 
Radny Pan Radosław Zamiatała: 
1/ na ul. Kalek zebrano pobocze, czy będzie jakaś forma utwardzenia tego pobocza, jaki był koszt  
    tych prac, 
2/ gdzie na terenie gminy zostanie usytuowany PSZOK, 
3/ kiedy będzie wybudowany parking przy Ośrodku Zdrowia, 
Radna Powiatu Pani Genowefa Zielnica – sprawę równania pobocza na ul. Kalek zgłaszałam jako 
interpelacje. Obiecali, że do końca sierpnia będzie zrobione. Nie znam kosztów tych prac. 
Radna Pani Urszula Rimke – na starym wysypisku jest bałagan. Trawy wyrosły bardzo wysoko. 
Jest to nasz teren, wypadałoby wykosić, 
Radna Pani Urszula Miksza – kto finansuje bezpłatne podręczniki dla uczniów klas pierwszych, 
Sołtys Pani Barbara Wojciech – wejście do byłego budynku po szkole w Potrzebowie jest 
zarośnięte i wymaga uporządkowania, 
Pan Stanisław Wolniczak – w imieniu strażaków i mieszkańców gminy podziękował za 
udostępnienie autokaru na pielgrzymkę do Górki Duchownej. 
Radny Pan Edwin Wojciech – jakie będą opłaty za ścieki, jak będzie naliczane, 
 
Ad. pkt.  8 
 
Na interpelacje i zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Ireneusz Zając: 
1/ za dziury i nieprawidłowości spowodowane pracami  budowlanymi przy kanalizacji odpowiada 
Ata Technik i oni są obowiązani do naprawy. Budowa jeszcze nie jest odebrana, przed końcowym 
odbiorem będzie wszystko naprawione, 
2/ zbiórka pobocza na ul. Kalek robiona była w całości na koszt powiatu. Było uzgodnione dobrze, 
zebranie jednego pobocza, w celu poprawy  bezpieczeństwa. Dodatkowo zostanie postawiony tam 
przystanek dla dzieci szkolnych.  
Radny Roman Jęśkowiak – jeśli zaplanowali zebranie pobocza to należało odpowiednio wcześniej 
powiadomić mieszkańców aby poszykowali transport, 
Radny Pan Stanisław Kasperski – pobocze miało być zebrane do chodnika na ul. Zachodniej, 
gdzie jest najgorzej, 
Wójt Pan Ireneusz Zając – od zakrętu do chodnika zbierzemy na koszt gminy. 
3/ co będzie robione w przyszłym roku zależy od  decyzji Rady Sołeckiej.  Następna w planach do 
utwardzenia była ul. Chłapowskiego. 
4/ Przylesie jest wsią, która jest zasilana ze Wschowy i należy do rejonu Leszno. Zgłosimy taki 
problem, 
5/ PSZOK nie jest w kompetencji gminy, Organizowanie i administrowanie jest to obowiązek 
podmiotu, który wygrał przetarg na zbiórkę odpadów. Lokalizacje również wybiera podmiot 
budujący. Zaoferowane wysypisko nie spełniło wy7mogów formalnych.  Na PSZOKU mają być 
boks do odpadów niebezpiecznych ( m.in. leki oraz trawę) 
6/ termin zakończenia budowy parkingu przy ośrodku jest wyznaczony na koniec września  
7/ do wykoszenia wysypiska wyślemy pracowników gospodarczych gminy, 
8/ za podręczniki do klasy I płaci w całości Minister Oświaty. 
Dyr. SZ.P Pan Andrzej Siekierski – na każde dziecko otrzymaliśmy 75 zł ( 50 zł. elementarz, 25 zł 
na ćwiczenia lub na książkę do angielskiego) Mamy załatwione książkę razem z ćwiczeniami w 
ramach 25 zł. 
9/  Wice-wójt Pan Janusz Chodorowski poinformował, że ogłoszenie o przeznaczeniu budynku do 
sprzedaży było w ABC gdzie został wyznaczony termin zgłaszania się ewentualnych 
spadkobierców. Informacja o przetargu zostanie ogłoszona w najbliższych dniach. 
10/ opłata za ścieki będzie naliczana od zużycia wody. Wysokość stawki  będzie ustalona tak aby 
była wiarygodna i nie było potrzeby jej zmiany przez kilka lat. Przelicznikiem będzie  ilość zużytej 
wody bytowej ( 3m3 od osoby).  



Przyłącze kanalizacyjne jest za darmo kosztem właściciela posesji jest odcinek od studzienki do 
budynku. 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – nie można naliczać wg impulsów  ponieważ studzienki 
nie są legalizowane. Każda cena musi być uchwalona przez rade i społecznie akceptowana. 
Radny Pan Hieronim Jóźwiak – kto będzie płacił za wodę spuszczana do rowów melioracyjnego 
z oczyszczalni. 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – za odprowadzenie wody z oczyszczalni odprowadza 
się opłaty do Urzędu Marszałkowskiego a spółka zbierając składki może uzyskać dopłatę z UM . 
Wpływają już wnioski o wydanie warunków przyłącza we własnym zakresie dla osób, które planują 
budowę a chcą mieć zrobione przyłącze już teraz. 
Radny powiatu Pan Rafał Rimke – wyjaśnił, że zbieranie pobocza zostanie zakończone jesienią 
ponieważ podczas prac było zbyt sucho i się kurzyło, ponadto brakowało transportu co znacznie 
wydłużyło czas wyk0onania prac. Koszt prac był ustalony od metra dlatego nie ma znaczenia jak 
długo to robili. 
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski – zaprosił sołtysów na spotkanie na 9.09.2014 
poświecone zmianom w statutach sołectw oraz ustaleniu terminu zebrań konsultacyjnych we 
wsiach. 
 
Ad. pkt. 9 
 
Przewodniczący obrad uznał porządek posiedzenia za wyczerpany. Podziękował za udział i 
zakończył obrady. 
 
                                                                                                Przewodniczący  obrad 
 
                                                                                                    Stanisław Kasperski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


